
Protokół Nr 10/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury oraz Komisji Budżetu i Rozwoju 

odbytego w dniu 28 października 2024 r. w godz. od 14:00 do 15.30 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  

*   *   *  

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol 

Matuszak, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum.  

 W posiedzeniu Komisji udział wzięli członkowie komisji wg listy obecności, która 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: p. Mariusz Stolecki, Starosta Jarociński, p. J. Jędrzejak 

Skarbnik Powiatu, Dyrektor ZSP Nr 1 Strzelecki, Dyrektor  ZSP Nr 2 Witold Bierła, dyrektor 

LO Nr 1 Marek Tyrakowski, Dyrektor ZSP-B w Tarcach Sławomir Wilak, Dyrektor ZSS w 

Jarocinie Hanna Wagner, Dyrektor PPP w Jarocinie Lidia Kalinowska  

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z realizacji dochodów powiatu za III kwartały 2024 r. 

2. Koszty funkcjonowania szkół w Powiecie Jarocińskim. 

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu w roku szkolnym 2023/2024. 

4. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami 

sesyjnymi w zakresie działania komisji. 

 1. Wniosek radnego Dutkiewicza w sprawie realizacji nauki przedmiotów zawodowych w 

formie zdalnej. 

 2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w 

sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030. 

 

 

Ad. pkt. 1.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Sprawozdanie 

z  realizacji dochodów powiatu za III kwartały 2024 r. Załącznik nr 2 do protokołu. Jest z nami 

pan skarbnik p. Jacek Jędrzejak. Ja myślę, panie Jacku, bardzo proszę, jeżeli pan chce coś dodać 
do tego, to bardzo proszę. To tylko podsumowanie. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo, budżet powiatu 164 miliony, to są 
dochody. Wykonanie prawie 118 milionów, to jest 72%. Za trzy kwartały, no powinno być 
75%, ale z tego dochody budżetu, dochody bieżące, to jest 80%. Natomiast dochody 

majątkowe, no to będą troszeczkę później, ponieważ w listopadzie następują odbiory inwestycji 

powiatowych, które są współfinansowane Polskim Ładem. No i to jest ponad 20 milionów 

złotych i wtedy jak środki wpłyną, to automatycznie będzie wykonanie w odpowiednim 

procencie. Dziękuję. 
 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Ja dziękuję. Czy ze 

strony państwa radnych, czy zaproszonych gości są pytania do pana Jacka? Nie widzę. 
Informacja została przyjęta. 

 

Ad. pkt. 2.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Koszty 

funkcjonowania szkół w Powiecie Jarocińskim. Również mamy te materiały, dostaliśmy 

materiały wcześniej przed komisją. Panie starosto, bo ten punkt rozpoczynamy, koszty 

funkcjonowania szkół w powiecie jarocińskim. Czy pan chce coś dodać do tego? Bardzo 

proszę. 
 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - Szanowni państwo, tutaj sprawozdanie jest ładnie 

opracowane przez pracowników Wydziału Oświaty. Także państwo tutaj widzą, jakie są 
budżety szkół, jakie z tego tytułu są koszty, jaki procent stanowią wynagrodzenia nauczycieli. 

No, nie trudno zauważyć, że te koszty wynagrodzenia stanowią największą część wydatków. 

Również tutaj państwo mają przedstawioną liczbę uczniów w danych szkołach, również liczbę 
etatów. No, ta liczba zmniejszyła się w tym roku, a to dlatego, że faktycznie trafiliśmy na niż 
demograficzny. I tak zakładaliśmy, że tych uczniów przyjdzie do nas mniej, bo liczyliśmy, że 

około tam dwustu, około trzystu uczniów przyjdzie. Przyszło ponad czterystu, co myślę jest 

bardzo dobrą liczbą. I to świadczy o tym, że nasze szkoły funkcjonują na bardzo dobrą liczbę 
Na bardzo dobrym poziomie, co warto podkreślić chociażby pod względem zdawalności matur. 

Niedawno właśnie mieliśmy Dzień Nauczyciela. Też o tym wspominałem, że mieliśmy 

najlepszą średnią w województwie wielkopolskim. Za co dziękuję tutaj państwu dyrektorom 

obecnym na sali, że te szkoły nasze tak dobrze funkcjonują. Szanowni państwo, jeżeli ktoś tutaj 

odnośnie tego sprawozdania, bo myślę, że nie będę czytał, tych wszystkich danych, one są tutaj 

jasne i czytelne. Jeżeli ktoś będzie tutaj miał zapytanie do mnie, do pana skarbnika, czy do 

któregoś z dyrektorów, to w takim razie panie przewodniczący oddaję głos członkom komisji. 

Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – otwieram dyskusję. 
Czy są pytania. 

 

Radna M. Zegar – Czy ta subwencja została przekazana w całości? Bo bywało w poprzednich 

latach, że państwo polskie nie przekazywało. Czy ona już jest rzeczywiście w całości? 

 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - Ja nie pamiętam przypadku, żebyśmy akurat w całości 

kiedyś nie otrzymali, także w całości subwencja jest tutaj spożytkowana. Nawet tutaj liczymy, 

że gdzieś tam te wydatki w tym roku nam się zbilansują, że nie będziemy musieli do szkół 

dokładać. 
Chociaż nie pamiętam panie skarbniku, to pan skarbnik może powie, czy my, my ile tutaj z 

budżetu naszego dokładamy do szkół? Znaczy w tym roku nie dokładamy, w tym roku cała 

pełna subwencja oświatowa idzie na nasze jednostki oświatowe. To nawet widać dobrze w 

tym, w tym punkcie drugim koszty funkcjonowania poszczególnych szkół i wydatki na 

oświatę. 
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – To powiem tak, subwencja oświatowa to jest prawie 70 

milionów w tym roku. Dochody własne oświatowe naszych wszystkich jednostek i też 
pozyskiwane środki to jest blisko 2 miliona 600 tysięcy. I taki projekt Erasmus to jest 200 

tysięcy złotych, czyli jakby podsumować to wszystko razem to jest, to są dochody na poziomie 

72 miliony prawie 600 tysięcy. I taką też kwotę przeznaczamy na wydatki, czyli nam się tutaj 



oświata na ten rok bilansuje i z tego co liczę i widzę, jak jednostki składają sprawozdania to 

chyba nam tych pieniędzy wystarczy. Odnośnie przepływów pieniężnych kasowych to co 

miesiąc dostajemy tak średnio jedną dwunastą i na razie te wszystkie płatności przechodzą i 
mamy.  

 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - Tak, właśnie panie skarbniku o to mi chodziło, czy, bo 

pan skarbnik tutaj skrupulatnie gdzieś bada sytuację finansową tutaj w szkołach i widzi czy 

gdzieś tych pieniędzy może zabraknie, czy będzie się oświata bilansowała. Bilansuje się. 
Wbrew tym czasami... Wbrew tym czasami jakieś padały słowa, że powiat jarociński kiedyś 
zabierał pieniądze ze szkół to akurat w takiej sytuacji nigdy nie było. Wręcz odwrotnie jak 

trzeba było to zawsze tutaj znaleźliśmy środki i do tych szkół dokładaliśmy. Ale oczywiście 

wolimy jak się szkoły bilansują. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak –dziękuję. Informacja 

została przyjęta. 

 

Ad. pkt. 3.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych powiatu w roku szkolnym 2023/2024. Również materiały 

państwo macie w swych tabletach.  

 

P. M. Drzazga, Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji i Kultury - Część tej informacji to 

jest właśnie zawarta z tego sprawozdania, o którym mówiliśmy wcześniej. Może tutaj 

wyprzedzę, jeżeli byłyby pytania odnośnie tabeli nr 11. Chodzi tutaj o średnie wynagrodzenia 

nauczycieli do 31 grudnia 2023 roku. To faktycznie ta średnia wynagrodzeń w naszych 

szkołach jest wyższa niż ustawowa. Ale to szanowni państwo dlatego, ponieważ my 

spodziewaliśmy się, że w pewnym momencie przyjdzie niż demograficzny. I z troski tak 

naprawdę tutaj o nauczycieli naszych szkół. To jeszcze swego czasu jak członkiem zarządu był 

Mirek Drzazga. Mirek gdzieś tutaj zasygnalizował nam odpowiednio wcześniej, że taki 

problem będzie. I stwierdziliśmy, że nie będziemy zatrudniali nowych nauczycieli, tylko po 

prostu tym, których mamy obecnie będziemy dawali nadgodziny. Bo dzisiaj, kiedy tak 

naprawdę jest ten nisz demograficzny, tych godzin naturalnie nauczyciele mają mniej. No to 

wtedy z tych nadgodzin mogą zejść, ale utrzymują pełne etaty. Więc ta średnia jest głównie 

spowodowana tym, że po prostu zamiast zatrudniać nauczycieli, woleliśmy dać im powiedzmy 

te nadgodziny. Gdzie oczywiście wynagrodzenie było wyższe, ale w perspektywie dłuższej, 

gdzie wiedzieliśmy, że będzie takie tąpnięcie i tych uczniów do naszych szkół. Z przyczyn 

demograficznych. Będzie mniej. No to wtedy nie będziemy mieli takiego problemu, żeby na 

przykład nauczycieli zwalniać. Dziękuję. Czy państwo dyrektorzy chcą coś dodać do tych 

sprawozdania? Jakieś problemy? Wszystko gra, tak? No tutaj też jest informacja faktycznie o 

tych wynikach w egzaminach zawodowych i maturach. To też państwo widzą, że faktycznie 

zdawalność jest na bardzo wysokim poziomie. Z czego my się cieszymy. A to właśnie zasługa 

głównie państwa. Za dyrektorów. Za to, że tak dbają o tą kadrę pedagogiczną. I ta kadra bardzo 

dobrze przygotowuje naszych uczniów do egzaminów. A państwo, w dwójce kiedy ruszają te 

remonty tamtych?  

 

P. W. Bierła Dyrektor ZSP Nr 2 w Jarocinie - W dwójce właśnie wczoraj ogłosiliśmy 

przetarg. Więc teraz czekamy za ofertami. Jak już szanowni państwo poznamy wyniki po 

otwarciu ofert. To na pewno też radni nasi zostaną poinformowani. No i później kwestia 



podpisania umowy z wykonawcą. I już wykonawca wtedy musi ruszyć. Bo jak dobrze 

pamiętam panie dyrektorze do czerwca 2026 musimy te roboty skończyć. Także...Czyli prawie, 

teoretycznie prawie dwa lata. Prawie dwa lata. No prawie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak -To taki duży zakres 

tam będzie zmian? Tak? 

 

P. W. Bierła Dyrektor ZSP Nr 2 w Jarocinie - Myślę, że harmonogram też jest dołączony do 

przetargu. Także roboty są zaplanowane. Główne prace będą wykonane. Właściwie roboty 

powinny się zacząć maj, czerwiec przyszłego roku. W okresie letnim, tym jeszcze cieplejszym, 

czyli do jesieni powinny powstać mury. A potem już środek będzie wykańczany zimą. No tak, 

żeby skończyć do tego czerwca. Bo tam jeszcze jest kwestia wyposażenia. Także myślę, że 

jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, no to zakończymy w czerwcu 2026 roku. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - są jeszcze pytania 

ze strony państwa radnych? Nie ma, dziękuję. 
 

Ad. pkt. 4.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Sprawy bieżące – 

zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w zakresie 

działania komisji. 

1. Wniosek radnego Dutkiewicza w sprawie realizacji nauki przedmiotów zawodowych 

w formie zdalnej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - kolejny punkt to 

jest wniosek pana radnego Jacka Dudkiewicza w sprawie realizacji nauki przedmiotów 

zawodowych w formie zdalnej. Ja myślę, panie radny, że jeżeli pan zechce, niech pan nam 

przybliży. 

Te kwestie bardzo proszę. 
 

Radny J. Dutkiewicz - pragnę zwrócić uwagę na kształcenie kursowe przedmiotów 

zawodowych pracowników młodocianych uczniów branżowych szkoły pierwszego stopnia. 

Zgłaszam problem i składam wniosek ewentualnego jego realizacji w taki sposób, jakby my 

sobie to wyobrażali. Czy jest to możliwe, to nie wiem. Ale powiem przybliżę o co chodzi. 

Młodzież realizuje teorie przedmiotów zawodowych na wyjazdowych turnusach. W ośrodkach 

i centrach kształcenia zawodowego w całej Polsce. Szkoła branżowa pierwszego stopnia, 

Zespole Szkół Ponadpostawych nr 2 w Jarocinie, czy inne tego typu placówki z Wielkopolski 

wysyłają swoich uczniów klas pierwszych, drugich i trzecich, klas wielozawodowych na 

dokształcanie teoretyczne przedmiotów zawodowych do takich ośrodków jak Mosina, Poznań, 
Wschowa, Wągrowiec, Kluczbork, Szczecin, Grudziądz, Zielona Góra, czy Drawsko-

Pomorskie. Dotyczy to między innymi takich zawodów jak krawiec, operator obrabiarek 

skrawających, ślusarz, piekarz, dekarz, murarz, tynkarz, blacharz budowlany, elektromechanik, 

stolarz, monter sieci instalacji sanitarnych, monter zabudowy robót wykończeniowych w 

budownictwie, blacharz samochodowy, tapicer, przetwórca mięsa, drukarz offsetowy, lakiernik 

samochodowy, elektronik. Ilość uczniów wybierających wyżej wymienione zawody jest 

niezbyt duża. Dlatego szkoła branżowa pierwszego stopnia łączy ich w klasach 

wielozawodowych, wykładając im przedmioty ogólnokształcące, a na przedmioty zawodowe 

wysyła miesięczne kursy. Dzieje się tak dlatego, gdy liczba uczniów w danym zawodzie jest 

zbyt mała. Wyjazdy, często dalekie miejsca, są bardzo krzywdzące dla coraz większej ilości 



uczniów. Rodzice i młodzież, która decyduje się na mniej popularne, a bardzo potrzebne 

zawody, coraz trudniej będzie je wybierać. Głównie z powodu turnusów wyjazdowych. Widać, 
że jest to licząca grupa zawodów. Dotyczy to dużej ilości uczniów. W Jarocinie jest ich 172. 

Chcę zaznaczyć, i kosztami dojazdu i zakwaterowania, wyżywienia obciążani są rodzice. Koszt 

4 tygodniowego turnusu waha się w granicach 600 000 zł. Zwracam uwagę, że opisana sytuacja 

dotyczy wszystkich szkół branżowych I stopnia w Polsce. A to nie tylko jest Jarocin. Proponuję 
zorganizowanie na poziomie działania Delegatury Kuratorium Oświaty w Kaliszu lub Kuratora 

Wielkopolskiego, spotkania w celu wyboru ośrodka, który realizowałby naukę przedmiotu 

zbierania. Uczniów zawodowych w formie zdalnej, tak jak to było w okresie pandemii COVID-

19. Uczeń taki będzie mógł zdalnie uczestniczyć w lekcjach przedmiotów zawodowych, bez 

ponoszenia kosztów dojazdu, zakwaterowania, wyżywienia, opuszczania nauki przedmiotów 

ogólnokształcących i zajęć praktycznych w zakładzie u rzemieślnika. Czy to takie coś by można 

było tutaj pomóc, zrobić? Czy jest to możliwe, czy niemożliwe? To tak sygnalizuję.  Myślę, że 

na poziomie tutaj powiatu i szkoły branżowej naszej, to jest to tak jakby niemożliwe do 

wprowadzenia podobno. Bo musiałoby w szerszym aspekcie to być chyba zrobione, żeby 

można było realizować 
zdalne nauczanie. Dziękuję. 
 

Radny M. Drzazga - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Tu jest trochę sprawa 

bardziej skomplikowana, dlatego, że takie centra przede wszystkim wyznacza kurator. Także 

to nie jest w gestii ani samorządu, ani akurat cech rzemiosł różnych. Oczywiście uważam, że 

ta inicjatywa jest bardzo dobra. Z tym, że powinniśmy skierować najpierw pismo do 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty i od tego zacząć. Oczywiście uważam, że przede wszystkim 

powinien to zrobić cech rzemiosł tutaj różnych. My możemy po prostu wspomóc swoim też 
pismem. Żeby to można było w jakiś sposób rozstrzygnąć. Ale to będzie w gestii kuratora. Po 

prostu my tego nie jesteśmy w stanie przeskoczyć. Także zobaczymy co Wielkopolski Kurator 

nam odpisze na to. Czy rzeczywiście mogłoby być prowadzone to zdalnie. Tak jak było w 

przypadku akurat pandemii COVID-a. I nie jest wykluczone, że być może kurator się na to 

zgodzi. Ale z kolei te centra, w których odbywają właśnie tą część. Powiem, powiedział 

praktyczną. Może nie tyle praktyczną, tylko dotyczącą części właśnie danego zawodu. 

Teoretyczną Prowadzonych w tych centrach. Myślę, że te centra też mają z tego określony, jak 

to się mówi, dochód. Więc nie wiem, czy tak będziemy mogli to od razu, proszę Państwa, 

przeskoczyć. Trudno mi powiedzieć. Ale zacząć trzeba ze skierowaniem pisma do 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. I to jest w tej chwili jedyne. Droga. Żebyśmy mogli 

rzeczywiście zacząć. A co z tego wyjdzie? To zobaczymy. Mówię, najpierw pismo. My 

możemy też się pod tym pismem podpisać. Że też po prostu jesteśmy zaniepokojeni tą sytuacją. 
Jeśli chodzi o wydatki właśnie rodzin uczniowskich. Którzy muszą odbywać te zajęcia w tego 

typu centrach praktycznej nauki zawodu. Więc myślę, proszę Państwa, że to jest jedyna ścieżka. 

I dopiero po tym. Co nam odpisze kurator. To wtedy możemy podjąć następne działania.  I nie 

jest wykluczone, że być może nam się uda. Bo na tym etapie nie ma co kierować pisma na 

przykład do ministerstwa. Bo w tej chwili tak to nic nie da. Dlatego, że i tak byłoby to przesłane 

do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. Żeby on po prostu określił się w odniesieniu do tego 

pisma. Więc myślę, że kierunek jest dobry. Ale możemy to robić krok po kroku. Inaczej nie 

przeskoczymy pewnych rzeczy. Dziękuję. 
 

Radny J. Dutkiewicz - To nie chodzi o praktyczną naukę zawodu. To chodzi o uczenie się 
przedmiotów zawodowych. Co jest teoria. To jest tylko teoria. Bo tą praktykę to on odbywał u 

rzemieślnika.  

 

Radny M. Drzazga - wiemy, że chodzi o teorię. Tak. Dziękuję. 



 

Radny J. Łukasiewicz - A te centra właśnie na przykład z tej kwoty. Tam 600 000 zł. Tak jak 

jest napisane. To ile do nich trafia? Czy to są tylko kwestia zakwaterowania gdzieś tam w 

jakiejś... Ale czy to jest na przykład nie wiem. Jakaś bursa tych szkół? No bo to też trzeba 

ustalić. No bo tak jak tutaj Pan Przewodniczący Mirek Drzazga powiedział. Że nie wiadomo 

czy im to nie jest na rękę. Że ściągają od nas uczniów. No i przez to pieniądze. Także to bym 

też chciał wiedzieć. 
 

P. W. Bierła Dyrektor ZSP Nr 2 w Jarocinie - Oni tych uczniów nie ściągają. To my tutaj 

delegujemy. To deleguje szkoła branżowa tutaj nr 2. Bo dlatego, że jest tak mało tych uczniów. 

I to są zbierani z różnych regionów. A tam mają akurat taką możliwość wykładania tego 

przedmiotu zawodowego. A koszty to jest dojazdu. Ja akurat zapytałem mojego ucznia 

blacharza samochodowego. Który dojeżdżał do... Ale dojeżdżał. Nie spał. Dojeżdżał do 

Poznania. Jego dojazd kosztował go 280zł. Kupując bilet miesięczny. No tak, ale tam jeszcze 

są dalsze miejscowości, gdzie się nie dojedzie. I właśnie tam bardziej jestem zainteresowany. 

Jak tam logistycznie jest to rozegrane. Czy to właśnie szkoła organizuje ten cały cykl uczenia. 

Łącznie z noclegami, z wyżywieniem itd. To może ja tutaj, jeżeli można. Znaczy tak. 

Generalnie szkoła opłaca powiedzmy nauczycieli teoretycznej nauki zawodu. Czyli płaci jakby 

za kurs. Natomiast zakwaterowanie i dojazd jest po stronie już ucznia. No wiadomo, że z roku 

na rok te koszty wzrastają. No bo wiadomo, wszystko idzie w górę. No to też powiedzmy i 

koszty kursu i koszty zakwaterowania. Transportu, wszystko wzrasta. Fakt, że to gdzieś tam 

zawsze był pewien rodzaju problem. Bo też nie wszystkie ośrodki kursowe przyjmują. Niektóre 

dalej, niektóre bliżej. Ja też tutaj kiedyś rzuciłem hasło tutaj. Czy czasami na miejscu w Jacku, 

w tym nowo powstałym centrum. By nie można było zrobić tego doszkolenia 

teoretycznego.Wiadomo, że wtedy by trzeba było ściągnąć nauczycieli tych teoretycznych 

zawodów.  Zapłacić im na pewno też by trzeba było. I jakieś zakwaterowanie zapewnić. No 

wtedy można było to jakoś skumulować. Może w mniejszą liczbę godzin. Ale coś takiego też 
ewentualnie myślałem, żeby wykorzystać nowo powstałe centrum Jacek. I wtedy może by było 

to taniej. Bo może by odpadły koszty wtedy tego noclegu i transportu. Nie wiem na ile to by 

było możliwe. No trzeba by było usiąść porozmawiać. Zobaczyć jakie są możliwości w ogóle 

ściągnięcia nauczycieli teoretycznej nauki zawodu. Bo wiadomo, jeżeli ktoś ma uprawnienia i 

siedzi w Grudziądzu. No to musiałby z tego Grudziądza przyjechać na parę dni. I tutaj 

powiedzmy naszą młodzież szkolić. I też kwestia taka, czy tylko wtedy dla naszej młodzieży to 

zrobić. No bo wiadomo, naszej młodzieży w danym zawodzie jest kilku. Bo jest trzech, dwóch. 

To też jest mało. Czy ewentualnie posiłkować się i dać ofertę do szkół branżowych pierwszego 

stopnia. W powiatach tutaj ościennych. Także no jest to trochę zabawy, ale też można by było 

coś takiego zrobić. Natomiast no...W tej chwili, jeżeli uczniowie wybierają powiedzmy takie 

zawody, gdzie uczy się ich tylko kilka osób. No to wiadomo, że wysyłamy na kursy. Można by 

było zrobić tak, że całkowicie jakby zablokować. Że nie przyjmujemy do szkoły 

wielobranżowej, do wielozawodowej. Tylko przyjmujemy tam, gdzie mamy teoretyczne 

nauczanie. Zawodu w szkole. Odcięlibyśmy drogę kształcenia się uczniów. Także my 

przyjmujemy każdego, który chce się uczyć z zawodu. Oczywiście jeżeli znajdzie praktykę 
gdzieś tutaj na terenie. No bo wiadomo, że jeżeli nie ma takiego pracodawcy, który by go szkolił 

praktycznie. No to wtedy wiadomo. No nie ma takiej możliwości. Ale jeżeli tylko ma 

pracodawcę. Podpisze umowę. To my go przyjmujemy do szkoły. No i wtedy szukamy mu 

kursów. 

 

Radny Sł. Gruchała - ilu musi być uczniów z danego zawodu, żeby oni normalnie mieli lekcje 

tutaj. Nie trzeba było ich wysyłać. Bo to też w nawiązaniu do wniosku pana Jacka. Gdzie mówi, 

że po kilku jest klasie. No to wiadomo, że nie zasadne utrzymywać tego nauczyciela. I drugie 



pytanie jeszcze mam takie. Jak państwo wysyłają na kurs. To pan dyrektor mówi, że za kurs 

płaci szkoła. Jakie to są koszty od jednego ucznia? Dziękuję. 
 

P. W. Bierła Dyrektor ZSP Nr 2 w Jarocinie - w tej chwili ponad 400 zł. Już dokładnie nie 

pamiętam. 450. Kiedyś to było 300, 400. Teraz już blisko 500 zł za ten kurs od ucznia. 

Natomiast jeżeli chodzi o ilości. No to takie no powiedzmy. Jeżeli grupa już ma powyżej tych 

10 osób. No to już jest dobrze. To już to wtedy już na miejscu by było. No druga jest taka 

sprawa. Jeżeli nawet by było 10. To też nie zawsze będzie nauczyciel przedmiotów 

teoretycznych zawodowych. Od tego trzeba zacząć w ogóle. Bo jeżeli nawet by było 15, 20. A 

nie będzie nauczyciela. No to wtedy też jest problem. Ja konkretnie wiem to, że nauczycieli 

teoretycznej nauki zawodu niestety jest coraz mniej. I nie ma w ogóle żadnych nowych podań. 
Nowych chętnych osób do pracy. Więc jeżeli mamy my w tej chwili nauczycieli zawodu 

powiedzmy w tym wieku jeszcze nieemerytalnym. To myślę, że za 10, 15 lat to będzie już 
naprawdę problem nie tylko naszego powiatu. Jak oni przejdą na emeryturę już nie będą chcieli 

pracować. Ale też no w skali całego kraju, że nie będzie nauczycieli praktycznej i praktycznej 

i teoretycznej nauki zawodu. No bo wiadomo, że praktykę mają... Technika mają w szkole. 

Zajęcia praktyczne mają w szkole. I są ci nauczyciele. No ale oni kiedyś pójdą na emeryturę. A 

nowych nie widać. I to jest to, że no będzie to na pewno duży problem. I wtedy może dojść do 

tego, że w ogóle tylko i wyłącznie gdzieś w centrach edukacyjnych takich będą mogli się 
kształcić. Także nie będzie to już typowo w szkole. o nie będzie tych nauczycieli będą zmuszeni 

do tego, że jeżeli chcą się uczyć no to będą musieli podjąć tą praktykę czy też teorie na kursach. 

Na przedmiotu ogólnokształcące w szkole. Dziękuję. 
 

Radny M. Drzazga - To jest sprawa jak widać bardziej skomplikowana. Dlatego, że dla 

jednego ucznia wiadomo, że nie przyjedzie tu nauczyciel wykładów robić. Dlatego, że 

musiałoby być to oczywiście płacone z budżetu powiatu. Inaczej mówiąc z budżetu szkoły. No 

to nie wchodzi w rachunek. Z kolei właśnie w tych centrach, w określonych zawodach, czy to 

będzie dekarz, czy po prostu blacharz, tam gdzie rzeczywiście występują jedne, czy dwie osoby, 

dwóch uczniów. W tym zakresie. Stąd powstały właśnie te centra, żeby była możliwość 
skupienia większej grupy uczniów. I żeby tam przeprowadzać im już bezpośrednie wykłady z 

tej części teoretycznej dotyczącej danego zawodu. Więc jeśli oczywiście by wielkopolski 

kurator się zgodził, żeby takie zajęcia były prowadzone w wersji elektronicznej. To oczywiście 

byłoby to na plus dla naszych uczniów, bo mogliby odbywać te zajęcia tu na miejscu. Zresztą 
w tej chwili proszę Państwa ja abstrahując już od akurat kształcenia zawodowego, przecież 
większość uczelni też tak robi, że część zajęć odbywa się w formie wykładu poprzez łącza 

elektroniczne. Więc uważam, że tu też mogłoby być to zrobione. Wydaje mi się, że być może 

nie do będzie dotyczyło to wszystkich zawodów. Ale powinniśmy iść w tym kierunku, dlatego, 

że jak Pan Dyrektor Witek Bierła mówił. Rzeczywiście nauczycieli dotyczących właśnie 

kształcenia zawodowego. ...brakuje i ci nauczyciele się stopniowo wykruszają. Także problem 

będzie narastał. Zresztą my w tej chwili już się spotykamy z tym, że szukając jakiegoś 
określonego fachowca, no to jest problem znaleźć na rynku. Także dobrze, że niektórzy 

uczniowie chcą się jeszcze kształcić w tych kierunkach, ale jeszcze raz tutaj ja ponawiam ten 

wniosek, że razem z cechem Rzemiosł różnych powinniśmy jednak skierować to zapytanie do 

Wielkopolski ego Kuratora Oświaty. Niech tu nadzór pedagogiczny pomyśli, co z tym kwantem 

zrobić na dzień dzisiejszy. Dziękuję. 
 

Radny J. Dutkiewicz - Ja jeszcze wywołując ten temat, ja myślę, że warto by było bardziej 

poświęcić naukę tą praktyczną tego młodego człowieka, niż tą teorię. Niektóre tutaj... nie chcę 
wracać do tamtej epoki. W tamtej epoce było tak, że w trzeciej klasie uczeń chodził tylko... 

tylko jeden dzień do szkoły i to starczyło go. I to  są ci fachowcy, którzy teraz wykonują te 



prace po takiej szkole. I myślę, że oni nie są nic gorszymi pracownikami wykształconymi, niż 
teraz w okresie ostatnich 10 czy  15 lat, gdzie uczeń musi chodzić... uczeń więcej chodzi na 

kształcenie teoretyczne, niż praktyczne. Tak? I w tym momencie tu też byśmy musieli tak jakoś 
naciskać na kuratoria i czy tam na ministerstwo, żeby to cofnęli. Ja wiem. Tu można jeszcze, 

bo opozycja już była w rozmowie tutaj z dyrektorem, bo często się widzimy i często na ten 

temat rozmawiamy. Ale też ja nie mam siły sprawczej. Nie wiem, którą drogą, gdzie, do kogo 

tam iść. My to widzimy na dole, a jak trafić do góry i przekazać te informacje tym, którzy 

decydują o kształceniu, czyli branżowym, przede wszystkim branżowym, żeby tak jakby... bo 

jak nie będziemy mieli tych nauczycieli... nauczycieli teoretycznych, bo to za chwilę nie 

będziemy praktycznych. 

nie. 

 

Radny M. Drzazga - Szanowni Państwo, ja myślę już podsumowując tą dyskusję, to bym 

proponował, że może pójdziemy tutaj dwutorowo, że CECH przygotuje wniosek, a my tutaj 

jako Komisja Edukacji też przygotujemy taki wniosek i tu Pan Przewodniczący i 

wiceprzewodniczący mogą ten wniosek w ramach Komisji podpisać, że my też widzimy taką 
potrzebę, żeby tutaj wesprzeć właśnie i przede wszystkim tych uczniów i rodziców, bo głównie 

chodzi o ich koszty, żeby nie musieli tych kosztów ponosić, a myślę, że akurat takie kształcenie 

tutaj teoretyczne może spokojnie się odbyć w wersji online, prowadzący i tak będzie miał 

zapłacone wynagrodzenie za przeprowadzenie tej teorii i to tak naprawdę dzisiaj, tym bardziej 

obserwując sytuację na świecie, wiele branży już też w ten online system przychodzą, więc 

myślę, że tutaj wesprzemy CECH z rzemiosł różnych i tu szkoły i naszych uczniów i rodziców. 

Dziękuję Dobrze pan ten temat poruszył, bo tu pan starosta dodał, nasze służby pomogą, nie? 

Dobrze pan już zgłosił, że jest taki problem, jest taka propozycja i nie, panie starosto? I tam 

ruszymy i... bo tak jak pan myślał, to był sam, nie? Ale teraz jak pan przedstawił, to już nie jest 

sam, nie? A w grupie zawsze ma najwięcej wymyślić, nie? Bo jest fajny zespół w oświacie, to 

się rozpracuje na drobne, także myślę, że jakoś to się rozstrzygnie, nie? Tak, tutaj nie będziemy 

składać wniosku do zarządu z panem starostą, tak w tym czasie, żeśmy uzgodnili, tylko po 

prostu pan Jacek, pan tam popracuje. Tutaj we współpracy właśnie z zarządem, z panem 

starostą i z wydziałem oświaty, że tak się wyrażę, tak jak pana starostę mówię, sformułujecie 

odpowiednie pisma, ukierunkowujecie je i żeby to było spójne i no i że tak się wyrażę, do 

roboty, nie? 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - dziękuję. Szanowni 

państwo, państwo dyrektorzy, jeżeli macie państwo jakieś obowiązki, to ja pięknie dziękuję. 
Chwilę przerwy. Dziękujemy. Cieszymy się, że wszystko dobrze idzie w szkołach, tak że... 

Znaczy ja was nie wyrzucam, jeżeli macie ochotę, to bardzo proszę zostać, a jeżeli macie 

państwo jakieś sprawy, to...  

 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę 

w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 

2024 - 2030. 

P. Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - no szanowni państwo, jest dobrze. 4 miliony 300 

tysięcy, o tyle zwiększamy budżet tegoroczny. 3 miliony, to są tak zwane kropelkowe, to co 

tutaj też pan radny mówił, rząd dokłada w związku z tym, że rozlicza subwencję oświatową i 
rozlicza, czy w ogóle subwencję i rozlicza udział w podatku PIT. A około milion 400 tysięcy 

dostaliśmy jeszcze dodatkowo dotacji w tym roku. Dotacje są dla straży pożarnej, DPS-u, 



PCPR-u, PIMB-u, tak że tutaj też te zadania dotacyjne zostały dofinansowane. Natomiast te 3 

miliony uzupełnienia subwencji i PIT-u w tym momencie planujemy po stronie dochodów i po 

stronie rozchodów jako lokaty. Na razie zostawiamy te środki na rok przyszły. No i w związku 

z powyższym, że zmienia się rok 2024, czyli ten budżet i zmieniają się też poszczególne 

przedsięwzięcia, no to niezbędna jest nowelizacja WPF-u i dlatego proszę o zaopiniowanie 

przez obie komisje WPF-u. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - tak, a słyszałem, że 

tylko przez komisję budżetu, panie Jacku, tak? Obydwie komisje? Dobrze. Czy są pytania do 

pana Jacka? Jeżeli takich pytań nie ma, to proponuję, aby najpierw komisja oświaty 

przegłosowała. 

Bardzo proszę. Komisja oświaty. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – głosuje Komisja 

Budżetu i Rozwoju . Bardzo proszę.  
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta 

Kostka, Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

 

 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

 

P. Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo, jeżeli chodzi o zmiany w 

budżecie, to po stronie dochodów budżet ulega zwiększeniu po stronie dochodów blisko 3 

miliony złotych. 

Bo tutaj są też, oprócz tego zwiększenia, jest też zmniejszenie kościoły 294 tysiące. Po 

przetargu będzie tych środków o tyle mniej potrzebnych. Natomiast wydatki też przenosimy na 

rok przyszły. Natomiast po stronie wydatkowej następuje zmniejszenie budżetu o blisko 50 

tysięcy złotych. I w związku z powyższym następuje zmiana po stronie rozchodów. Tak jak 

mówiłem. To są już te 3 miliony, które powiat dostał jako rozliczenie PIT-u i subwencji. Zostaje 

zapisany w tegorocznym budżecie na razie jako lokaty. Zobaczymy ile tych środków będzie 



potrzeba i myślę, że one przejdą na finansowanie przyszłego roku. Natomiast jakbyśmy tak 

bardziej szczegółowo powiedzieli co w poszczególnych jednostkach się dzieje, to możemy 

powiedzieć, że nasze jednostki w związku z tym, że blisko się zbliża koniec roku, porządkują 
swoje budżety. Straż Pożarna przesuwa 515 złotych ze szkoleń, z oszczędności na... 

uzupełnienie składek na fundusz pracy. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie ogółem 

zmniejsza budżet o 7,5 tysiąca złotych. Ale tak naprawdę dotyczy to generalnie przesunięć w 

ramach całego budżetu jednostki. Może poinformuję, że dostaliśmy jako powiat prawie 120 

tysięcy dotacji celowej na działalność Zespołu do Spraw orzekania o Niepełnosprawności. 

Przypomnę, że powiat na to zadanie wykładał środki. To było 60 tysięcy 407 złotych. I z tych 

środków... PCPR się rozlicza i tutaj do budżetu nam tą kwotę oddaje. A dzięki temu możemy 

uzupełnić inne wydatki dotyczące przede wszystkim świadczeń. Gdzie świadczenia wypłacane 

rodzinom zastępczym mieliśmy tutaj niepełne i uzupełniamy w związku z tym budżet. W 

zakresie naszej oświaty też następują przesunięcia. Szkoła Specjalna przesunięcia łączną kwotę 
29 tysięcy złotych. Uzupełniają przede wszystkim środki związane z wynagrodzeniami 

nauczycieli między poszczególnymi typami szkół. Oraz przesuwają te środki w ramach 

realizowanego programu Za Życiem. Tak jak Państwo wiecie co rocznie ten program w Szkole 

Specjalnej jest kontynuowany. Jeżeli chodzi o liceum ogólnokształcące. Przesunięcie następuje 

no kwota 90 złotych i 20 groszy. Uzupełnienia zakładowego funduszu świadczeń socjalnych z 

oszczędności w tej podstawowej działalności. Jak również przesunięcie łącznie na zakupy 

bieżące 9 tysięcy złotych. To są środki, które szkoła, liceum zaoszczędziło. No po trochu na 

delegacjach, po trochu na odpisach na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. I po trochu 

na oszczędnościach na odpisie na PPK. W Szkole nr 1 też następują przesunięcia. I dołożenie 

ogółem kwoty 3 tysiące na bieżące zakupy. 3 tysiące na zakupy pomocy naukowych i 

dydaktycznych. I 6 tysięcy na uzupełnienie kosztów energii. W Tarcach następują przesunięcia. 

W łącznej kwocie 66 tysięcy złotych. I 307 złotych. I tutaj następuje uzupełnienie wydatków 

dotyczących pomocy naukowej i dydaktycznych. Dotyczących remontów. Co też zostało tutaj 

w uchwale szczegółowo rozpisane. I wynagrodzeń nauczycielskich. A tak naprawdę te 

przesunięcia, no wynikają z tego, że uzupełniamy środki na szkołach ponadpodstawowych. 

Kosztem tego, że są oszczędności na szkołach technicznych. Czy na licach ogólnokształcących. 

Poradnia psychologiczno-pedagogiczna otrzymuje czyli pół tysiąca złotych. Z tytułu nagrody 

z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Środki dodatkowe, które otrzymali z kuratorium. I one są 
wprowadzane do budżetu. I jeszcze zostaje starostwo. Gdzie właśnie w ramach rozwoju 

kształcenia zawodowego. Tutaj te warsztaty przy dwójce. Następuje przesunięcie kwoty łącznie 

70 tysięcy 110 złotych. Z tego rocznego planu będziemy rozliczali. Z tej kwoty 50 tysięcy 

jeszcze w tym roku jako środki unijne. Pozostała część zostaje przesunięta na rok przyszły. No 

i dokładamy 8 tysięcy w starostwie na bieżącą działalność. 
10 tysięcy do promocji. Uzupełniamy dochody i wydatki w wydziale komunikacji. Okazuje się, 
że te wydatki związane z wydawaniem tablic rejestracyjnych do dokumentów praw jazdy. 

Jeszcze będzie potrzeba 231 tysięcy. I też szacujemy, że takie będą też z tego tytułu dochody. 

No i w zakresie kultury redukujemy plan o 306 tysięcy 767 złotych i 56 groszy. Dotyczą te 

środki pozyskanych dochodów. Jednocześnie zmniejszenia wydatków w zakresie remontu 

zabytkowego kościoła parafialnego w Magnuszewicach. No i to są Szanowni Państwo 

najważniejsze zmiany w zakresie jutrzejszej sesji. Jeżeli są pytania, to bardzo proszę. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Czy są pytania do 

Pana Jacka? Jeżeli nie ma, to przejdziemy do przegłosowania. Komisja Edukacji, bardzo 

proszę. 
 



Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. - kom 

edukacji 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta 

Kostka, Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – głosuje Komisja 

Budżetu i Rozwoju . Bardzo proszę.  
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. - kom 

budzetu 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak,  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 2025 rok 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – bardzo proszę, kto 

to z Państwa zreferuje? Bardzo proszę, Pan Starosta. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - Szanowni Państwo, co roku musimy podjąć uchwałę w sprawie 

pzyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w artykule trzecim, ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego. Szanowni 

Państwo, program jest tutaj obszerny. Ja najbardziej zwrócę tutaj uwagę przede wszystkim na 

priorytetowe zadania. Także my jako Starostwo tutaj ogłaszamy konkurs dla organizacji 

pozarządowych. Wtedy te organizacje mogą złożyć wnioski, starać się o środki finansowe 

przede wszystkim w zakresie działania na rzecz osób niepełnosprawnych. To jest strona ósma, 

jakby Państwo sobie tutaj zerknęli. Tu jest dokładnie zakres...Zakres działań wymieniony i 

kwota, którą my tutaj proponujemy, jaką chcemy przeznaczyć na ten konkurs w roku 2025. 

Drugie zadanie to jest w zakresie ochrony i promocji zdrowia. Tutaj mamy 3200 złotych 

proponowane. W zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kulturalnych i dziedzictwa narodowego 

już tutaj jest kwota wyższa. 63 tysiące złotych. I konkurs, który cieszy się największym 

zainteresowaniem, to jest oczywiście w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu. 

Tutaj mamy wsparcie i powierzenie. I to jest łączna kwota 100 tysięcy złotych na to zadanie. 

W zakresie krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży, no to przede wszystkimsą 
obozy, które organizacje chcą zorganizować. Kwota, którą planujemy przeznaczyć.  To jest 41 

tysięcy złotych. Oczywiście w zakresie prowadzenia środowiskowego domu samopomocy, 

który znajduje się w Goli. To mamy konkurs obecnie. Nie musimy go ogłaszać, ponieważ 
zadanie jest trzyletnie. Więc tutaj środki, które planujemy na tą realizację, to są środki 

oczywiście... To jest zadanie zlecone przez Urząd Wojewódzki. To jest 1 379 000. W zakresie 

udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej lub świadczenia nieodpłatnego poradnictwa  

obywatelskiego. No tutaj to Państwo wiedzą doskonale, że w siedzibie naszego starostwa 

można z takiej nieodpłatnej pomocy prawnej skorzystać. I drugi punkt jest w Żerkowie. I tutaj 



środki, które mamy zaplanowane. To jest prawie 140 tysięcy złotych. I to jest również zadanie 

zlecone. W zakresie prowadzenia domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży. To 

jest ten nasz słynny dom samotnej matki, który mieści się w Dobieszczyźnie. To jesteśmy 

również po konkursie w trakcie realizacji zadania. I tutaj planujemy przeznaczyć tą kwotę, która 

jest podana. W zakresie prowadzenia specjalistycznego ośrodka wsparcia dla osób doznających 

przemocy domowej. To jest również w ośrodku w Dobieszczyźnie. Także tam prowadzimy 

dwie działalności. I tutaj akurat mamy finansowanie w 100% również od wojewody. I 

planujemy tutaj na to zadanie przeznaczyć w przyszłym roku prawie 510 tysięcy złotych. Także 

szanowni państwo, ja bym prosił państwa tutaj, jeżeli oczywiście nie będzie żadnych pytań. 
Jeżeli jakieś pytania będą, to chętnie tutaj odpowiemy. Prosiłbym o przyjęcie w takiej formie 

tej uchwały. Wczoraj akurat byłem na Komisji Zdrowia. Gdzieś były pytania ze strony jednej 

pani radnej. Oczywiście tutaj jeżeli chodzi o konsultacje, to myślę, że tutaj z naszej strony było 

wszystko odpowiednio zgodnie z ustawą wykonane. Bo zamieściliśmy takie ogłoszenie w BIP-

ie na stronie i również na naszej tablicy ogłoszeń. Myślę, że tutaj rozmawiamy z Wydziałem 

Oświaty. Bo tak naprawdę dzisiaj ciężko jest czasami. Bo tych stowarzyszeń mamy naprawdę 
dużo. Niektóre są, można powiedzieć, że są martwe. Już nie funkcjonują. Myślę, że słuchajcie, 

jeżeli ktoś planuje wystartować w konkursie, to z reguły wszyscy wiedzą w jakim okresie ten 

konkurs jest ogłaszany. To jest początek roku. My tą uchwałę musimy tutaj przyjąć, żeby w 

ogóle z procedurą móc wystartować. Więc myślę, że taka forma konsultacji jest dobra. Że tutaj 

byśmy... Na pewno w tym roku nic nie zmieniał. Rozmawiałem tutaj z członkami komisji, 

którzy byli obecni na wczorajszym posiedzeniu. Oczywiście zawsze można zwracać jakieś 
uwagi. Ja dziewczynom też z Wydziału Oświaty przekazałem. Ale jeżeli chodzi na ten rok, 

myślę, że tutaj bym nic nie zmieniał. Tam były też jakieś kwestie, jeżeli chodzi o kontrolę. No 

to niestety, szanowni państwo, no też nie możemy z niektórych punktów zrezygnować. Bo 

jeżeli chodzi o politykę rachunkowości, no to też z ciekawości... Wczoraj zajrzałem w przepisy, 

no i obowiązek jest... Każde stowarzyszenie musi taką politykę rachunkowości prowadzić. Bo 

nieprowadzenie takiej polityki, no to może się nawet skończyć gdzieś tam wyrokiem karnym. 

Więc jeżeli chodzi z naszej strony, myślę, że ten program jest tutaj dobrze przygotowany. On 

funkcjonuje tak naprawdę od wielu lat. W ostatnim czasie jedynie... Co się pozmieniało, to 

faktycznie te niektóre zadania tutaj nam przybyły. Z czego się tak naprawdę cieszę, bo myślę, 
że jeżeli chodzi o specjalistyczny ośrodek wsparcia, to jest naprawdę bardzo dobre miejsce tutaj 

w Dobieszczyźnie. Mam nadzieję, że tych osób będzie jak najmniej korzystało z tego miejsca. 

Że nie będzie ten ośrodek potrzebny. Ale jeżeli faktycznie ktoś tą przemocą domową zostanie 

dotknięty, no to faktycznie wtedy mamy pewne finansowanie tutaj z Urzędu Wojewódzkiego. 

I taką opiekę tutaj mieszkaniec czy mieszkanka otrzyma. Jeżeli państwo, bo naprawdę ten 

program jest tutaj szeroko opisany. No i wiemy, że tutaj my też poprzez organizacje 

pozarządowe tu wspieramy się, żeby upowszechniać czy kulturę fizyczną, czy w ogóle rozwijać 
kulturę w naszym powiecie. No to jest naprawdę dla nas bardzo ważne. I też tych środków, 

myślę, jako powiat mamy bardzo dużo. Bo słuchajcie, w trakcie 3 roku, czy po konkursie 

czasami są przez organizacje zgłaszane jakieś uwagi. Ale też sobie na przykład analizowałem 

gdzieś ościenne powiaty. To jeżeli chodzi na przykład tutaj o wspieranie kultury fizycznej, to 

myślę, że nie każdy powiat taką kwotę też przeznacza. Więc myślę, że środków mamy dość 
sporo. Dość sporo organizacji korzysta z tego wsparcia cyklicznie co roku. I nigdy jakiś 
większych tutaj problemów nie mieliśmy. Wspominałem wczoraj, że będziemy chcieli 

zorganizować szkolenie dla tych organizacji pozarządowych. Żeby też ich wyczulić na pewne 

rzeczy. Żeby potem nie było problemów, żeby czasami jakiś część dotacji musieli oddawać. Bo 

nie po to przyznajemy tak naprawdę tym organizacjom pieniądze, żeby od nich zabierać. Ale 

oczywiście, słuchajcie, no muszą też faktycznie wszystkich tych przepisów pilnować. Bo my 

później też podlegamy. Teraz mamy kontrole Regionalnej Izby Obrachunkowej. I te dotacje 

nasze przydzielane też są brane tutaj pod lupę. Żebyśmy my nie musieli się tłumaczyć, no to 



też musimy wymagać od tych organizacji, żeby nawet ta polityka rachunkowości w tych 

stowarzyszeniach funkcjonowała. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Czy są pytania do 

projektu uchwały? 

 

Radny J. Dutkiewicz -  ja bym tutaj zdeklarował, że jak będzie to spotkanie konsultacyjne, 

spotkanie informacyjne dla tych organizacji pozarządowych, można zrobić w Jarocińskim 

Cechu rzemiosł Różnych. Także zapraszam. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - Myślę, że chętnie skorzystamy. Słuchajcie, ja mam nadzieję przede 

wszystkim, że będziemy starali się dotrzeć naprawdę do każdego tego stowarzyszenia. Do 

których, bo naprawdę do niektórych nie ma kontaktu mailowego, telefonicznego. Także 

postaramy się namierzyć. Bo słuchajcie, nie sztuką jest zorganizować to szkolenie, żeby były 

trzy osoby. A później, słuchajcie, przeważnie najwięcej do powiedzenia mają ci właśnie, co na 

takich konsultacjach, czy na takich spotkaniach nie są.  Więc jak już zorganizujemy, to 

będziemy chcieli, żeby ta frekwencja była jak największa. I myślę, że właśnie tu ośrodek, skoro 

pan radny deklaruje tutaj wsparcie, to myślę, że będzie odpowiednie miejsce, gdzie będziemy 

mogli to szkolenie tutaj przeprowadzić. My będziemy starali się właśnie, tak jak wspomniałem, 

teraz dotrzeć do tych wszystkich stowarzyszeń i takie informacje uzyskać i drogą mailową 
wysłać. Bo słuchajcie, dla pracownika to nie jest żaden problem, żeby tak naprawdę wysłać. 
Tylko my musimy też taką bazę danych mieć, no bo słuchajcie, naprawdę pracownicy mają 
bardzo dużo zajęć i myślę, że czasami bawienie się w detektywa, no to też nie jest gdzieś ich 

zajęciem. Ale wezmę to tutaj gdzieś na swoje barki, żeby postarać się po prostu uzyskać taką 
bazę, stworzyć i wtedy, nawet jak będą właśnie te konsultacje, bo myślę, że te konsultacje 

online i tak są dobre, bo faktycznie każdy może sobie jakieś uwagi nanieść i wtedy przesłać 
tutaj do nas. My możemy się ustosunkować, nie musimy się spotykać, nie? Co innego zupełnie 

szkolenie, o którym mówiłem, nie? Ale konsultacje to myślę, że tak jak mówiłem, ogłoszenie 

tutaj w BIP-ie na stronie naszej, na tablicy ogłoszeń i możemy wysłać właśnie na maila 

informacje, że takie konsultacje się odbywają. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Są jeszcze pytania 

do Pana Starosty?  Jeżeli nie ma, to przegłosujemy. Najpierw Komisja Oświaty, bardzo 

proszę. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 

2025 rok kom eduk 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta 

Kostka, Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – głosuje Komisja 

Budżetu i Rozwoju 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 



wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 

2025 rok kom budżetu 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. W ten 

sposób wyczerpaliśmy porządek obrad. Czy są ze strony państwa radnych jakieś pytania? To 

wszystko z mojej strony. Dziękuję pięknie. 

 

 

Przewodniczący obrad: 
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Karol Matuszak 
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